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Protokół  nr XLVI/10 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 19 maja   2010 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki  o godz. 11: 00 otworzył sesję i po powitaniu radnych  
i gości oświadczył, iż zgodnie z listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi guorum pozwalające podejmowanie 
prawomocnych decyzji.  
Radni nieobecni: panowie Rogalewski Henryk, Zalewski Leszek, Zimoch Piotr 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy                            – pan Witold Jankowski, 
- Sekretarz Gminy                    - pan Waldemar Balcerek, 
- Skarbnik Gminy                     – pani Alina Brząkała, 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – pani Barbara Kulak,  
- Radca Prawny – pani Gabriela Drzazga 
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. . Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. zmian w podziale Gminy Łęka Opatowska na okręgi wyborcze, ich granic  
i numerów oraz liczby wybieranych radnych w każdym okręgu, 

2. upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce 
Opatowskiej do przeprowadzania postępowania w sprawach z zakresu przyznania 
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym, 

3. określenia wymagań jakie powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się  
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych, 

4. zmiany budżetu Gminy na 2010 r.. 
7. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy: 

1) ruch drogowy i zabezpieczenie porządku publicznego, 
2) ochrona p. pożarowa – stan organizacyjny i techniczny jednostek. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach.  
10.Wolne głosy i wnioski.  
11. Zakończenie obrad XLVI  Sesji Rady Gminy. 

 
Do porządku obrad Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki zaproponował zmianę proponując 
omówienie tematów pkt 7 Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy jako pkt 6. 
 
Za wprowadzeniem proponowanej zmiany głosowało 12 radnych (jednogłośnie). 
Za przyjęciem porządku obrad po wprowadzeniu zmian głosowało 12 radnych (jednogłośnie). 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
 
Uwag do protokółu z sesji XLV nie wniesiono. Radny pan Marcin Jeziorny zaproponował odstąpić  
od czytania protokołu. Protokół przyjęto  jednomyślnie – „za” głosowało  12 radnych.  
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Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym złożył Przewodniczący Rady pan 
Zdzisław Kłodnicki. 
 
W okresie od ostatniej sesji naszej rady w dniu 3 maja 2010 r. brałem udział wraz z radnym 
Flaczykiem i pracownikiem urzędu p. Jerczyńskim udział w pogrzebie długoletniego radnego 
p. Ignacego Nawrota ze Zmyślonej Słupskiej. 
W dniu 12 maja br. brałem udział jako członek komisji planowania i budżetu oraz gospodarczej  
w posiedzeniach, na których omawiano zagadnienie dotyczące tematyki dzisiejszej sesji jak i 
materiałów na uroczystą sesje w dniu 28 maja bieżącego roku o godz. 12:00 w Gimnazjum Opatów,  
a poświęconej 20 rocznicy pierwszych wolnych demokratycznych wyborów  do samorządów w oparciu 
o ustawę z 8 marca 1990 roku. 
 
O godz. 11:30 na sale obrad dotarł radny pan Henryk Rogalewski w związku z czym na sali obrad na 
15 radnych obecnych było 13. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 
uchwał. 
 
Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał 
przedstawił wójta pan Witold Jankowski i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny spytał jak dalej będzie wyglądała procedura, jeżeli po ponownym 
przetargu na boisko „orlik” ponownie nie zmieścimy się w kwocie zaplanowanej 1.016.000,00 złotych. 
Według radnego szansa na zrobienie boiska w kwocie 1.016 mln złotych jest nierealna. 
 
Radny pan Adam Kopis dodał, że jest za orlikiem, ale należycie wykonanym przez wykonawcę od 
strony użytkowej i sportowe.  
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski wyjaśnił, że rozpisanie nowego przetargu rozpoczyna wszystko od 
początku. Oferenci składają ofertę i patrzymy na zaoferowane kwoty. Wtedy podejmiemy decyzję 
najlepszą dla nas. Jeżeli radni uznają, że warto niezbędna kwotę dołożyć do inwestycji dokonuje się 
stosowne przesunięcia w budżecie. Dopóki nie będzie zagwarantowana kwota w budżecie nie 
zostanie podpisana umowa na wykonanie inwestycji, która powinna być podpisana w ciągu 7 dni. 
Cała dokumentacja do przetargu została tak przygotowana i skonstruowana, że boisko powinno być 
zrobione dobrze. 
 
O godz. 11:40 na salę obrad wszedł zaproszony gość radny powiatowy pan Marek Kowalski, którego 
przewodniczący rady serdecznie powitał. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny spytał na jakim etapie jest  realizacja małych projektów do 25 tyś. złotych, 
ponieważ odbyło się posiedzenie Rady Stowarzyszenia Wrót Wielkopolskich, w której wójt brał udział.  
Czy procedury są równie skomplikowane? 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że procedura została wszczęta po ocenie przez radę tych projektów. Po 
pozytywnej opinii rady wnioski czekają na ocenę w Urzędzie Marszałkowskim. Niektóre projekty 
powinny być  już realizowane albo w trakcie realizacji, ponieważ niedługo nie będzie czasu na ich 
realizację.  
 
6. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy: 

1) ruch drogowy i zabezpieczenie porządku publicznego, 
2) ochrona p. pożarowa – stan organizacyjny i techniczny jednostek. 

 
Analizę stanu zagrożenia  przestępczością na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Kępnie 
w okresie od 01.01.2009 do 31.12. 2009 r. przedstawił Komendant pan Krzysztof Zimny i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk spytał czy komendant podjął działania aby w rewitalizowanym budynku 
starej szkoły w Łęce Opatowskiej  znalazł się pokoik dla dzielnicowego i co z budynkiem policji  
w Opatowie. Jak ocenia się zjawisko narkomanii na terenie Gminy w porównaniu z gminami 
ościennymi, czy jest to pod kontrolą i idzie ku lepszemu? 
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Radny pan Janusz Stryczek spytał jakie działania podejmuje policja, aby usprawnić ruch w Kępnie? 
Jak są światła włączone korki są straszne, natomiast jak są wyłączone korków w Kępnie nie ma. 
 
Radny pan Adam Kopis dodał, że czuje dyskomfort kiedy jedzie i widzi na sklepie z dopalaczami na 
ulicy Warszawskiej, że są one w 100% legalne. Jeżeli mówi się o narkotykach to trzeba mówić  
o dopalaczach i jak to wygląda na terenie powiatu. 
 
Komendant Powiatowy Policji  w Kępnie pan Krzysztof Zimny odpowiedział na zadane pytania i tak: 
1. Jego marzeniem jest aby punkt przyjęć dzielnicowych znajdował się w starej szkole w Łęce i takie 
rozmowy z wójtem zostały przeprowadzone.  
2.Pozostaje problem starego budynku policji w Opatowie, ponieważ na jego  pozbycie zgodę musi 
wydać Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji. 
3. Moda na zażywanie narkotyków jest i spraw z tym związanych z roku na rok więcej. Im droższe są 
narkotyki tym są mniej dostępne. Na dzień dzisiejszy tabletka ekstazy kosztuje 2,50 zł.  
W maju rozpocznie się szkolenie nauczycieli  szkól podstawowych , gimnazjów  i szkół  
ponadgimnazjalnych dotyczące   wykrywania narkotyków. 
4. Problem z dopalaczami jest taki, że ustawa pozwala legalnie sprzedawać dopalacze jako elementy 
kolekcjonerskie. Policjanci mają przyglądać się niepełnoletnim, którzy takie dopalacze kupują. 
5. Policja nie miała wpływu na organizację ruchu w Kępnie.  Konferencja, dotycząca sygnalizacji 
 w Kępnie, z Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad nie przyniosła żadnego rezultatu ponieważ 
twierdzą, że droga została zrobiona zgodnie z przepisami,  czyli są lewoskręty, światła usprawniające  
ruch. 
 
Sołtys wsi Kuźnica Słupska pani Krystyna Staloch poprosiła o większą ilość patroli w miejscowości, 
zwłaszcza w dni wolne ponieważ dochodzi w tych dniach do wandalizmu. Sołtys nie pamięta kiedy 
była policja. 
 
Komendant Powiatowy Policji  w Kępnie pan Krzysztof Zimny odpowiedział, że ze zwolnienia 
lekarskiego wrócił już do pracy dzielnicowy i jest to jego zadanie aby udać się do pani sołtys. Policja 
stara się  aby w weekend patroli było więcej ale nie zawsze się to udaje. Prośba jest taka aby w takich 
sytuacjach dzwonić na telefon alarmowy ponieważ policjanci nie są w stanie obstawić całego terenu 
powiatu. Komendant zapewnił, że policja na terenie Kuźnicy będzie się pojawiać. 
 
Radny pan Marian Kurek zasugerował, że gdyby policja miała więcej samochodów nie oznakowanych 
na pewno wykrywalność byłaby sprawniejsza, zwłaszcza wandali.  Radny zapytał jak  zgłaszać takie 
przypadki, kiedy samochód godzinę stoi w lesie i siedzi w nich 4 dorosłych osobników. Różnie można 
w tym temacie myśleć, może dochodzi do nadużywania narkotyków. 
 
Radny pan Adam Kopis powiedział, że znacznie pogorszyła się sytuacja kierowców tirów na drodze 
z Opatowa do Wieruszowa w związku z częstszymi patrolami policji. Radny podziękował za patrole 
które w weekendy się pojawiają. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki dodał, że kiedyś na posterunku policji w Opatowie było 
3 policjantów, teraz do dyspozycji jest ich 7 na trzy Gminy. Po reformie i likwidacji posterunku  
w Opatowie jest gorzej. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny spytał czy są przypadki przestępstw seksualnych pedofilia, gwałty, 
molestowanie. czy istnieje w policji system przemocy w rodzinie oraz czy są przestępstwa 
internetowe? 
 
Radny pan Jacek Markiewicz spytał czy gmina może nie wydać zezwolenia na handel dopalaczami. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski powiedział, że w sąsiedniej przeprowadzono badania pytając czy 
narkotyki są dobre czy niedobre oraz czy dopalacze są szkodliwe czy nieszkodliwe. Na pierwsze 
pytanie większość odpowiedziała, że narkotyki są niedobre natomiast na drugie większość 
odpowiedziała, że dopalacze są nieszkodliwe. W telewizji też mówi się o tym, że dopalacze  
są nieszkodliwe. Czy telewizja,  prasa i  radio nas nie okłamuje? 
 
Komendant Powiatowy Policji w Kępnie pan Krzysztof Zimny odpowiedział na zadane pytania: 
1. Przepisy dopuszczają handel dopalaczami i nie można zakazać handlu rzeczami legalnymi. 
 Na razie takiego zakazu nie ma mimo zapewnień pani minister Kopacz. 
Różne są teorie na temat narkotyków czy są dobre czy złe, ale jako policjant nie może zgodzić się 
z tym, że narkotyki miękkie nie są szkodliwe i na własny użytek powinny być dopuszczone do obrotu. 
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Absolutnie narkotyki powinny być zakazane. 
2. Jeżeli chodzi o niepokojące sytuacje takie jak, że ktoś stoi i obserwuje, wjechał w las i są to obce 
numery rejestracyjne należy dzwonić na policję lub telefon alarmowy 997. Procedura jest taka że 
dyżurny pyta o dane personalne, ale można ich nie podawać. 
3. Policjanci starają się wykorzystywać samochody nie oznakowane również na terenie Gminy. 
4. Prowadzone są również pojedyncze  sprawy  przestępstw seksualnych takich jak molestowanie 
seksualne i korzystanie ze stron pedofilii. Do wykorzystywania osób nieletnich dochodzi bardzo często  
w zaciszu własnych domów.. Nie zanotowano napadów pedofilii przed szkołami. Są to sprawy trudne  
i delikatne w związku z czym nie nagłaśniane ze względu na dobro dzieci. Dużym problemem są 
oszustwa internetowe zwłaszcza  zakupy internetowe. 
 
Po wyczerpaniu tematu Przewodniczący Rady oddał głos Komendantowi Państwowej Straży Pożarnej 
w Kępnie panu Wojciechowi Grabarkowi, który na wstępie swojego wystąpienia powiedział kilka słów 
na temat sytuacji powodziowej na terenie powiatu. 
Od dnia 13 maja od potężnej ulewy do dnia dzisiejszego PSP i OSP wyjeżdżały około 240 razy. 
 W ubiegłym roku odnotowano 702 zdarzenia, w tym roku jest już zanotowanych 540 zdarzeń. 
Najczęściej strażacy wyjeżdżają na pompowanie wody do zalanych piwnic domów oraz zakładów 
pracy zwłaszcza zakładów meblarskich.. Najtrudniejsza sytuacja po ulewie  była w miejscowości 
Świba. Trudna sytuacja była również w Baranowie, Mroczeniu, Nowej Wsi Książęcej i Trębaczowie.  
Spływają słowa podziękowania za akcje i z tego miejsca komendant podziękował za poświęcenie  
i fachowe przeprowadzenie akcji druhowi  Henrykowi Rogalewskiemu. Podziękował również panu 
wójtowi za pożyczenie urządzenia hydraulicznego na czas naprawy sprzętu PSP. 
Ocena ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Łęka Opatowska jest dobra i bardzo dobra. 
Wiodącą jednostką jest jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Łęce Opatowskiej  włączona  
do Krajowego Systemy Ratowniczo Gaśniczego, która była kontrolowana przez Wojewódzka 
Inspekcję Państwowej Straży Pożarnej w Poznaniu. Inspekcja nie wykryła żadnych uchybień i oceniła 
na  bardzo dobry. Takich wzorowych jednostek na terenie powiatu chciałoby się mieć więcej.  
Jedyną kwestia, do rozważenia w przyszłości przez państwa radnych, jest zakup samochodu z dużą 
pojemnością środka gaśniczego, z dużym zapasem wody tj. samochód ciężki  dodatkowo 
wyposażony w urządzenie do podawania piany suchej. Bolączką całego województwa jest brak 
samochodów ciężkich. 
Komendant PSP poinformował obecnych o opracowaniu Powiatowego programu poprawy stanu 
ochrony przeciwpożarowej w zakładach przemysłu meblowego powiatu kępińskiego, który został 
opracowany po 2 dużych pożarach  w zakładach meblowych w Perzowie i Łęce Opatowskiej. 
W zeszłym roku na terenie Gminy Łęka Opatowska odnotowano 36 zdarzeń, w tym roku już 51. 
 
Radny pan Marian Kurek zasugerował, że skoro brakuje ciężkich samochodów, a pan Pawlak startuje 
w wyborach na prezydenta, zaprosić go pochwalić się osiągnięciami i może uda się coś wyłuskać. 
 
Radny pan Henryk Rogalewski podziękował za bardzo dobrą współprace wszystkich jednostek  
z terenu Gminy a PSP Kępno. 
 
Radny pan Adam Kopis dodał, że ostatnio na komisji rozważana była kwestia badań lekarskich dla 
strażaków, które bardzo obciążają budżet Gminy. Może udało by się napisać jakiś program, 
korzystając z kiełbasy wyborczej, aby zminimalizować wydatki budżetu na badania lekarskie. 
 
Komendant PSP podziękował za ciepłe strony ze strony kolegi H. Rogalewskiego. Sugestia 
przyjechania  pana Pawlaka w te strony jest mało prawdopodobna. Pan Pawlak jeździ tylko na 
jubileusze, kiedy jednostki kończą 150 lat lub jest znajomy w jednostce organizującej jubileusz. 
Województwo wielkopolskie od wielu lat ma program doposażenia jednostek w samochody gaśnicze. 
Nie zawsze jednak starcza pieniędzy w budżecie gminy na zakup nowego samochodu gaśniczego. 
Prawo odnośnie badań lekarskich jest jednoznaczne i w tym temacie nie ma innego rozwiązania. 
Strażak biorący udział w akcji ratowniczej musi być zdrowy. 
 
Po wyczerpaniu tematu pan Zdzisław Kłodnicki Przewodniczący Rady Gminy podziękował panom 
komendantom policji i straży za wystąpienia i o godzinie 13:10 ogłosił 5-cio minutową przerwę.  
Po przerwie wznowiono obrady i oddano głos Prezesowi Zarządu Gminnego Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych radnemu panu Jerzemu Flaczykowi, który przedstawił działalność statutową 
jednostek OSP z terenu Gminy i  dane ogólne.  
 
Następnie głos zabrał druh Henryk Rogalewski- Komendant Gminny Związku Ochotniczych Straży 
Pożarnych w Łęce Opatowskiej przedstawiając wyposażanie poszczególnych jednostek i braki  
w wyposażeniu oraz działalność bojową. 
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Radny pan Marcin Jeziorny spytał czy ma rozumieć, że jednostka OSP Łęka Opatowska i Opatów są 
wyposażone całkowicie w niezbędny sprzęt. 
 
Dh. Henryk Rogalewski odpowiedział, że w tych jednostkach jest pełne wyposażenie natomiast braki 
są w jednostkach, które od niedawna posiadają samochody i brakuje im ubrań i hełmów. 
 
Radny pan Janusz Stryczek spytał czy atesty na sprzęt mają określony czas i czy ten czas dotyczy 
również hełmów, butów itp., czy homologacje trzeba przedłużać i ile kosztuje ? 
 
Dh. Henryk Rogalewski odpowiedział, że ile kosztuje nie wie. Natomiast w Łęce , Opatowie i Piaskach 
atest na hełmy  jest ważny  do ich zużycia. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski dodał, że w sprawozdaniu zapomniał  dh Rogalewski dodać, że brał 
udział wraz ze mną w  wojewódzkich obchodach Dnia Strażaka w Gołuchowie. 
 
Radna pani Elżbieta Skotnik zaproponowała, że skoro  Opatów i Łęka są wyposażone to resztę 
budżetu podzielić na pozostałe jednostki.  
 
Radny pan Grzegorz Adamski zaproponował, aby po otrzymaniu protokołów pokontrolnych  
z jednostek OSP wójt poinformował o brakach i przy tworzeniu budżetu zapewnić środki. 
 
Druh Rogalewski Henryk dodał, że z rozdysponowaniem pieniędzy nie ma problemu, bo wyjazdów 
jest więcej, trzeba zakupić środek pianotwórczy i na jesień rusza druga część badań strażaków. 
 
7. Podjęcie uchwał w sprawie 
 
Uchwała Nr XLVI/209/10 w sprawie zmian w podziale Gminy Łęka Opatowska na okręgi wyborcze, ich 
granic i numerów oraz liczby wybieranych radnych w każdym okręgu 
 
Sekretarz pan Waldemar Balcerek wyjaśnił dlaczego przedstawiany jest na dzisiejszej sesji projekt 
uchwały dot. zmian w podziale Gminy na okręgi. 
Rada Gminy Łęka Opatowska uchwałą Nr XXXIX/208/2002 Rady Gminy Łęka Opatowska  z dnia 28 
czerwca 2002r. dokonała podziału Gminy Łęka Opatowska na okręgi wyborcze oraz ustaliła liczbę 
radnych wybieranych w każdym okręgu. Uchwała ta została następnie zmieniona w 2006r.  
Podział na okręgi wyborcze jest stały. Zmiany granic okręgów wyborczych są dopuszczalne wyłącznie 
w wypadku, gdy w wyniku zmiany w podziale terytorialnym państwa, zmiany granic sołectw, zmiany 
liczby mieszkańców danej gminy, zmiany liczby radnych w radzie gminy lub zmiany liczby radnych 
wybieranych w okręgach wyborczych dotychczasowy podział gminy na okręgi wyborcze nie spełnia 
wymogów ustawowych. 
Analiza dotychczasowego podziału Gminy Łęka Opatowska na okręgi wyborcze wykazuje 
konieczność dokonania zmian. 
Podstawowym kryterium stosowanym przy podziale na okręgi wyborcze jest norma 
przedstawicielstwa, wynikająca z podzielenia liczby mieszkańców Gminy przez ustaloną liczbę 
radnych.  
Liczba mieszkańców Gminy Łęka Opatowska wg meldunku z rejestru wyborców na dzień 31 grudnia 
2009r. wynosi ogółem 5318.  Liczba wybieranych radnych określona w Zarządzeniu Nr 70/10 
Wojewody Wielkopolskiego z dnia 22 lutego 2010r. wynosi 15. Zatem norma przedstawicielstwa w 
gminie wynosi 354,53. 
Wynik wyliczenia mandatów dla poszczególnych okręgów w Gminie w 2010r. (przy dotychczasowym 
podziale na okręgi wyborcze) obrazuje poniższa tabela. 
 

Numer 
okręgu 

Granice okręgu 
wyborczego 

Liczba 
mieszkańców 
wg stanu na 
31.12.2009r. 

Wyliczenie 
liczby 

mandatów 
dla okręgów 

Norma 
przedstawicielstwa w 

okręgu 

Liczba 
wybieranych 
radnych wg 

uchwały Rady 
Gminy z dnia 
28.06.2006r. 

1 Łęka Opatowska 
Szalonka 

1069 3,0153 3 356,33 3 

2 Biadaszki 353 0,9957 1 353 1 

3 Kuźnica Słupska 
Kuźnica Słupska-Stogniew 
Zmyślona Słupska 

299 0,8434 1 299 1 
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4 Lipie 181 0,5105 1 181 1 

5 Marianka Siemieńska 
Raków 

558 1,5739 2 279 2 

6 Opatów 1275 3,5963 4 318,75 3 

7 Piaski 
Piaski Opatowiec 

430 1,2129 1 430 1 

8 Siemianice 
Siemianice-Klasak 
Siemianice-Granice 
Siemianice-Wesoła 

774 2,1832 2 387 2 

9 Trzebień 379 1,069 1 379 1 

  5318  16  15 

 
 

Jak wynika z wyliczenia ogólna liczba wybieranych radnych zwiększa się do 16, w tym w 
okręgu wyborczym Nr 6 zwiększa się do 4. Zachodzi zatem konieczność dokonania zmian w 
dotychczasowym podziale Gminy na okręgi wyborcze celem dostosowania liczby wybieranych 
radnych do 15, ustalonej Zarządzeniem Wojewody Wielkopolskiego w tej sprawie.  

Zgodnie z art. 92 ust. 2 pkt 2) ustawy z dnia 16 lipca 1988r. – Ordynacja wyborcza do rad 
gmin, rad powiatów i sejmików województw (Dz. U. z 2003r, Nr 159, poz.1547 ze zm.) mandat 
nadwyżkowy należy odjąć w okręgu wyborczym, w którym norma przedstawicielstwa jest najmniejsza,  
a zatem w okręgu wyborczym Nr 4 – Lipie. Spowoduje to zmniejszenie liczby mandatów w tym okręgu 
do 0 czyli poniżej ustawowego minimum. Zatem konieczne jest przyłączenie dotychczasowego okręgu 
Nr 4 – tj. sołectwa Lipie do okręgu Nr 3.  
Zmiana ta nie powoduje zmian w podziale Gminy Łęka Opatowska na obwody głosowania. 
Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.  
 
Radny pan Janusz Stryczek dał propozycję, aby Szalonka z Lipiem tworzyła jeden okręg wyborczy 
motywując tym, że Lipie od Zmyślonej Słupskiej są położone dalej niż Szalonka, a  wieś Lipie  
i Szalonka już tworzą  tzw Trzy Chałupy. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział, że symulacji zostało zrobione X razy, ale trzeba 
wziąć pod uwagę sugestie komisarza wyborczego.  
 
Sekretarz pan Waldemar Balcerek dodał, że różne pytania były zadawane komisarzowi wyborczemu 
i w dniu 9 marca otrzymaliśmy odpowiedź, że przyłączenia Lipia do okręgu nr 3 czyli Kuźnica Słupska 
i Zmyślona Słupska jest uzasadniona. 
Taki podział nie ma odstępstw  od obwódu. 
 
Radny pan Janusz Stryczek pytał  jaka jest liczba przedstawicielska po połączeniu Lipia i Szalonki? 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki dopowiedział, że praktycznie komisarz wyborczy nie 
pozwala na zmianę okręgów, pozwala na likwidację, ale nie na zmianę. W przypadku proponowanym 
przez radnego Stryczka byłaby zmiana i likwidacja okręgu. 
 
Radny pan Janusz Stryczek poprosił aby mu odczytać w którym miejscu pisze, że zabrania się zmiany 
okręgów, bo zasadne jest połączenie właśnie tych dwóch miejscowości. 
 
W tym momencie wyjaśnień  udzieliła pani Małgorzata Gaszczak – inspektor ds. kancelaryjnych  
i organizacyjnych zajmująca się  z urzędu wyborami przedstawiła stanowisko komisarza 
przypominające aby zmiany okręgów ingerowały w jak najmniejszym stopniu w podziale na okręgi, 
czyli zmiany mogą być dokonane tylko w zakresie niezbędnym. Okręgi wyborcze z zasady są stałe. 
Stałym okręgiem wyborczym jest Szalonka i Łęka Opatowska i pierwsze pytanie co się wydarzyło, że 
Szlonkę należy odłączyć. Ordynacja wyborcza i art. 92 ust.1 mówi „ podział gminy na okręgi wyborcze 
jest stały. Zmiany granic okręgów wyborczych mogą być dokonywane najpóźniej na 3 miesiące przed 
upływem kadencji, jeżeli konieczność taka wynika ze zmiany w podziale terytorialnym państwa, 
zmiany granic sołectw, zmiany liczby mieszkańców danej gminy, zmiany liczby radnych w radzie 
gminy lub zmiany liczby radnych wybieranych w okręgach wyborczych.  
Ponadto połączenie Szalonki z Lipiem nic nam nie daje bo nadal mamy 16 radnych a musi być 15. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny dodał, że cały problem z Lipiem tkwi w tym, że Lipie nie ma normy 
przedstawicielstwa. Ginie nam okręg i musimy coś z nim zrobić. Rozumiem, że nie możemy zmieniać 
pozostałych okręgów tylko ginący okręg dołączyć do innego. 
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Przewodniczący Rady dodał, że był przy tych wszystkich propozycjach i z przykrością stwierdzam, że 
nie ma innej możliwości, bo norma przedstawicielstwa w Lipiu jest najmniejsza. Natomiast w Opatowie 
norma przedstawicielstwa jest 3,59 i muszą  być 4 mandaty. 
 
Radny pan Jeziorny Marcin dodał, że to co mówi kolega Janusz ma logiczne uzasadnienie, ale 
musimy wrócić do przeszłości gdzie mówiło się że błędem jest przyłączenie Szalonki do Łęki 
Opatowskiej.  
 
Przewodniczący Rady dodał, że najlepiej było kiedy każde sołectwo miało swojego radnego. 
 
Radny pan Adam Kopis przypomniał, że były przymiarki w 2002 roku do przyłączenia Szalonki  
do Lipia, ale mieszkańcy Szalonki opowiedzieli się za przyłączeniem do Łęki. Radny zgadza się  
z panem Januszem, ale ustawodawca nakłada ograniczenia. 
 
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  12 głosami  „za” 
 i 1 wstrzymującym  podjęła uchwałę Nr XLVI/209/10  w sprawie zmian w podziale Gminy Łęka 
Opatowska na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby wybieranych radnych  
w każdym okręgu. 
 
 
Uchwała Nr XLVI/210/10 w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Łęce Opatowskiej do przeprowadzania postępowania w sprawach z zakresu przyznania świadczeń 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski wyjaśnił że przekazanie Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Łęce Opatowskiej zadań przewidzianych w ustawie o systemie oświaty polegających na 
przeprowadzaniu postępowania w sprawach związanych z przyznawaniem świadczeń pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym powinno nastąpić  w oparciu o uchwałę rady Gminy ponieważ nie 
wystarczy zwykłe upoważnienie. 
 
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  12 głosami  „za” 
 i 1 wstrzymującym  podjęła uchwałę Nr XLVI/209/10  w sprawie upoważnienia Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce Opatowskiej do przeprowadzania 
postępowania w sprawach z zakresu przyznania świadczeń pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym. 
 
Uchwałą Nr XLVI/211/10 w sprawie wymagań jakie powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się  
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości oraz przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska pan Tomasz Jerczyński wyjaśnił, 
że w związku ze zmianą ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach (Dz. U. z 2005r. Nr 236, poz. 2008 z późn. zm.): wymagania jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych – określa w drodze uchwały Rada Gminy w formie uchwały. 
Treść uchwały odpowiada obowiązującym przepisom prawnym oraz uwzględnia dotychczasowe 
wymagania jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 
 na świadczenie usług wskazanych w uchwale. W związku z powyższym podjęcie w/w uchwały stało 
się niezbędne.  
 
Radny pan Grzegorz Adamski spytał czy firma, która otrzyma koncesje będzie odbierała również 
żarówki, sprzęt elektryczny w specjalnych pojemnikach. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska pan Tomasz Jerczyński to jest 
określone w regulaminie porządku i czystości 
Kupując żarówkę  płaci się za utylizacje, czyli stara żarówkę winien odebrać sklep. 
 
Radny pan Janusz Stryczek poprosił  aby firma przyjeżdżające po odpady selektywnie zbierała np.  
najpierw plastiki z całej Gminy, ponieważ ludzie widząc opróżnianie pojemników do jednego 
transportu twierdzą, że nie warto śmieci segregować.  
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Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
odpowiedział, że w pojemnikach na śmieci segregowane znajdują się różne rzeczy nawet pampersy.  
Firma odbierająca odpady twierdzi, że  opłaca się wyrzucić takie śmieci  na placu i posegregować. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski dodał, że  mówiąc o śmieciach  rozumie  mentalność ludzi do 
segregacji, ale firma odpowiada za odebrane śmieci.  
 
Przewodniczący Rady -  logicznie by było gdyby brali jeden sort, by nie marnować pracy ludzi. 
 
Pan Jacek Markiewicz poprosił o wymianę naklejek na koszach ze śmieciami segregowanymi. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
odpowiedział, że są w biurze naklejki na kosze  i czekają na naklejenie.  Firma zrobiła gratis naklejki 
z lepszego materiału ponieważ tamten był gorszej jakości.  
 
Uchwała Nr XLVI/212/10 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2010 r.. 

 
Zmiany w budżecie Gminy omówiła skarbnik pani Alina Brząkała omawiając zmiany po stronie 
dochodów i wydatków. 
Po stronie dochodów dokonano zmiany poprzez wprowadzenie do planu kwot z tytułu: 
- Decyzja Wojewody Wlkp Nr FB.I-3.3011-107/10 z dn. 19.04.2010r. w sprawie dotacji w kwocie 
5.100,00 zł. w Dziale 852 rozdz. 85295 § 2030 – pomoc na dożywianie  uczniów  
- Decyzja Wojewody Wlkp. Nr FB.I-3.3011-118/10 z dn. 12.05.2010 w sprawie dotacji  kwocie   
141.001,00 zł. na Dział 010 rozdz. 01095 – § 2010 -  na zwrot części podatku akcyzowego w   cenie 
oleju napędowego dla rolników  
- Pismo KBW Delegatury w Kaliszu nr DKL-3101-7/10 z dn. 13.05.2010 w sprawie dotacji w  
kwocie  6.265,00 zł. w Dziale 751 rozdz. 75107 § 2010 – na przeprowadzenie wyborów  
Prezydenta RP.  
- Pismo Ministerstwa Sportu i Turystyki Nr DIS/8737/Kro/10 z dn. 16.04.2010r. w sprawie  
dofinansowania budowy boiska w Siemianicach w kwocie 333.000,00 zł. 
- Umowa dofinansowania Nr 47/2010 z dn. 12.04.2010  zawarta z Województwem  Wielkopolskim na 
dofinansowanie budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych w kwocie 33.000,00 zł.  
- Umowa o udzielenie dotacji Nr BOF/V-263/2010 z dn. 11.05.2010r. – dotacja w kwocie  34.000,00 zł. 
na realizacje zadania w ramach Konkursu „ Wielkopolska Odnowa Wsi „  
Dochody budżetu Gminy zwiększono o kwotę 552.366,00 zł. 
Po stronie wydatków dokonano zmian poprzez wprowadzenie do planu kwot z dotacji  oraz  
przeniesienia planów między paragrafami min:  
- Dział 010– rozdz. 01095 – wprowadzono do planu kwotę 141.001,00 zł. na wypłatę zwrotu  
części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego rolnikom za I półrocze  
- Dział 400 – rozdz. 40002 – dokonano przeniesienia kwoty 20.000,00 zł. z § 4300 na § 4270 – na  
awaryjny remont pomp głębinowych na stacjach SUW   
- Dział 600 – rozdz. 60016 – wprowadzono do planu w § 6050 kwotę 33.000,00 zł. z tytułu dotacji  
na budowę dróg dojazdowych do pól ( droga Opatów – Szpot ), jednocześnie zmniejszono udział  
własny w inwestycji o kwotę 33.000,00 zł.  Zwiększono plan w § 4300 na wydatki bieżące 
( zwiększone wydatki związane z zimowym  utrzymaniem dróg ) o kwotę 43.000,00 ( w tym  
33.000,00 zł. ze zmniejszenie udziału własnego w inwestycji oraz zmniejszono plan w § 4210 o  
10.000,00 zł.)    
- Dział 751 – rozdz. 75101 – dokonano przesunięcia miedzy paragrafami kwoty 75,00 zł.  
Rozdz. 75107 – wprowadzono do planu kwotę 6.265,00 zł. z tytułu dotacji na przeprowadzenie  
wyborów Prezydenta RP  
- Dział 801 rozdz. 80101 – przeniesienie planu wydatków między paragrafami w kwocie 1.200,00  
zł. oraz zmniejszenie z inwestycji  kwoty 11.000,00 zł. z przeznaczeniem na Dział 926 rozdz.  
92605 – modernizacja boiska w Biadaszkach  
Rozdz. 80104 – przeniesienia planu między paragrafami w kwocie 1.800,00 zł. 
Rozdz. 80110 -  przeniesienia planu między paragrafami w kwocie 500,00 zł 
- Dział 852 rozdz. 85214 – zwiększenie planu o kwotę 11.230,91 zł. ( przeniesienie z Dz. 853  
rozdz. 85395 – zasiłki celowe )  
rozdz. 85295 – zwiększono plan o kwotę 5.100,00 zł. na dożywianie z dotacji  
- Dział 853 – rozdz. 85395 – przeniesiono plan w kwocie 11.230,91 zł. – zasiłki celowe do Dz. 852 
rozdz. 85214  
- Dział 926 rozdz. 92601 – zwiększenie planu inwestycji – Boisko Orlik – o kwotę 333.000,00 zł.  
z tytułu dotacji z Ministerstwa Sportu I turystyki  
Rozdz. 92605 – zwiększenie planu o kwotę 45.000,00 zł. w tym: 34.000,00 z tytułu dotacji na  
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realizację zadania w ramach Konkursu „ Wielkopolska Odnowa Wsi „ ( rozbudowa szatni w  
Piaskach ) oraz 11.000,00 zł. na uporządkowanie placu pod boisko w Biadaszkach  
Wydatki budżetu Gminy zwiększono o kwotę   552.366,00 zł. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk zapytał czy posiłkowanie się środkami z termomodernizacji nie doprowadzi 
do tego, że to zadanie wypadnie z planu? 
 
Skarbnik pani Brząkała Alina odpowiedziała, że umowa na termomodernizację będzie podpisana nie 
prędzej jak w październiku czyli nie ruszy w tym roku i musi być robiona w odpowiednim czasie 
ponieważ są to obiekty szkolne. Nie mamy wpływu na rozstrzygnięcia w sprawie dotacji. 
 
Radny pan Janusz Stryczek jak wygląda dotacja na kanalizacje w Opatowie? 
 
Wójt pan Witold Jankowski wyjaśnił, że najpierw był wyłożony wniosek preselekcyjny. Złożyło taki 
wniosek 500 gmin. Po preselekcjach powstała lista rankingowa 50 beneficjentów  do otrzymania 
dotacji. Wtedy nie trzeba było mieć dokumentów. Trzeba było odczekać czas na stworzenie 
dokumentacji. Później trzeba było złożyć wniosek właściwy i ocenić pod względem formalnym i 
strategicznym, jesteśmy na etapie oceny strategicznej i czekamy na ostateczną ocenę. 
 
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  13 głosami  „za” – 
podjęła uchwałę Nr XLV/207/10  w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2010. 

 
Ad.9. Interpelacje i zapytania radnych.  

 
Na ręce Przewodniczącego Rady pana Zdzisława Kłodnickiego wpłynęły 3 interpelacje:  
 
1. Radny pan Marian Kurek złożył interpelacje w sprawie kontroli drożności przepustów w Mariance 
Siemieńskiej oraz przepustowości mostków przy Zakładzie Leśnym, który w zeszłym roku został 
częściowo zarwany przez ciężarówkę wożącą kamień na drogę do posesji p. Błażejewskiego. 
 
2. Radny pan Janusz Stryczek złoży interpelacje w sprawie załatania dziur w drogach gminnych i 
powiatowych na terenie Gminy.ł 
 
3. Radna pani Ewa Kosińska złożyła interpelacje w sprawie remontu przepustu w Trzebieniu na 
zakręcie obok hydrofornii. 
 
 
Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach.  
 
Na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji w związku z powyższym brak odpowiedzi. 
 
Ad. 11.Wolne głosy i wnioski.  

 
 
W wolnych głosach i wnioskach jako pierwsza głos zabrała radna pani Elżbieta Skotnik prosząc  
o interwencję w sprawie bardzo dużej dziury na drodze krajowej nr 11 w Klasaku obok przystanku 
autobusowego ponieważ nie ma możliwości jej ominięcia w przypadku jechania samochodów z 
przeciwka.  
 
Radny pan Henryk Rogalewski zwrócił się z wnioskiem o wykoszenie trawy na placu zabaw 
w Mariance, wygląda tam tragicznie, obraz nędzy i rozpaczy. 
 
Sołtys wsi Trzebień pan Marian Gąszczak zwrócił się o przeczyszczenie przepustów przy drodze 
gminnej koło pana Koniecznego i Góreckiego o co prosi już trzy lata. W tej chwili jest wszystko zalane 
przez niedrożne przepusty.  
 
Radny pan Marian Kurek zaapelował aby obszerne sprawozdanie z działania komisji gospodarczej 
przedstawił nam na następnej sesji. 
 
Radny pan Jerzy Flaczek poruszył temat przepusty w całej gminie przez radosna działalność co 
niektórych zostały zamulone albo zasypane Można chyba przepchnąć przepust we własnym zakresie. 
Jak będzie do każdego zdarzenia wołany sprzęt techniczny lub strażaków to budżet po pierwszym 
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półroczu będzie wyczerpany. Każdy z rolników i właścicieli posesji powinni zadbać o przepust  i jak 
jest zapchany niech go udrożni. Dobrze by było by sołtys przypomniał o tym. 
 
Sołtys  pan Marian Gąszczak dodał, że jest to przepust na drodze gminnej i 3 lata prosi o jego 
udrożnienie odkąd jest sołtysem. Prawdopodobnie przepust koło pana Koniecznego jest postawiony 
nielegalnie od tego jest spółka wodna i gmina. 
 
Przewodniczący Rady poparł trochę  stanowisko radnego Flaczyka  jakbyście udrożnili społecznie ten 
przepust. Ma pan racje, że jest od tego spółka i gmina, ale czasem warto spojrzeć inaczej. 
 
Sołtys wsi Łęka Opatowska pan Dariusz Gąszczak dodał, ze tyle mówi się o powodzi o porównaniach 
jej z rokiem 1997, ale w jego ocenie straty popowodziowe w tym roku będą większe, zwłaszcza  
w rolnictwie. W roku 1997 powódź była później i pierwszy pokos traw został zebrany natomiast tera 
jest wszystko w trakcie wegetacji. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, ze otrzymali radni program sesji w dniu 28 maja bieżącego roku i 
proponowane oświadczenie w tej sprawie. 
 
Radny pan Łukasz Olbrych poprosił o przypomnienie   i załatanie dziur na drodze między Biedaszkami 
a Donaborowem. 
 
Radny Pan Marcin Jeziorny poinformował  o czwórce uczniów, którzy zostali laureatami Wiedzy o 
Wielkopolsce. Sa to uczniowie ze szkoły podstawowej w Opatowie i Łęce Opatowskiej. 
 
Sołtys wsi pan Marian Gaszczak zapytał kiedy będzie kamień na drogi? 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że złożono zapytanie w sprawie  ceny kamienia do różnych firm i do dnia  
27 maja firmy maja czas na odpowiedź.  
 
Ad. 12. Zakończenie obrad XLV  Sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek  obrad Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec 
zrealizowanego porządku obrad o  godz. 15:20  zamknął obrady XLVI sesji Rady Gminy.  
 
 
 
 
Protokółowała                                                                                              Przewodniczący Rady 
 
/-/ W. Biegasik                                                                                              /-/ Zdzisław Kłodnicki 

 
 
 

 


